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OR.0002.13.15 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XIII/15 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 30 października 2015 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 11
02

 - 12
30 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodnicząca p. Katarzyna Kaźmierczak o godzinie 11

02
 otworzyła XIII sesję Rady 

Gminy Poraj. 

Po powitaniu: 

1) Gości – wg. listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu, 

2) Radnych – wg. listy obecności stanowiącej zał. nr 2 stwierdziła quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji przez Radę Gminy. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
Proponowany porządek XIII sesji – zał. nr 3, który został przekazany wszystkim Radnym, 

Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie przyjęto 

„jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Poraj. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie od ostatniej sesji. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj.  

6. Raport o stanie oświaty na terenie Gminy Poraj.  

7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Poraj. 

8. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

8.1. Komisji Rewizyjnej, 

8.2. Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej  i inwestycji, 

8.3. Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych. 

9. Projekty uchwał w sprawie: 

9.1. terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

9.2. uchwalenia na 2016 rok Programu współpracy Gminy Poraj                   

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi      

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie, 

9.3. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2015,  
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9.4. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-

2030. 

10. Zapytania i wnioski. 

11. Sprawy organizacyjne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Poraj. 

Protokół z ostatniej sesji był wyłożony w Biurze Rady oraz w sali przed dzisiejszymi 

obradami. Po zapoznaniu się z nim Radni bez uwag uchwalili treść Protokołu              

Nr XII/15 z dnia 30 września 2015 roku. Wynik głosowania: „za” – 15 głosów. 

 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie od ostatniej sesji. 
Wójt odczytał „Informacje” o pracy poszczególnych Referatów i jednostek 

organizacyjnych Gminy – jak w załącznikach od nr 4 do 7. 

 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy 

Poraj. 
Załącznik nr 8 do niniejszego protokołu to informacja z działalności Przewodniczącej 

Rady za okres od 30 września do 30 października 2015 roku, która została odczytana 

przez p. K. Kaźmierczak. 

 

6. Raport o stanie oświaty na terenie Gminy Poraj. 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych p. Jolanta Kozak, która poinformowała, że Raport o stanie oświaty            

w Gminie Poraj – zał. nr 9, przygotowany przez Zespół Ekonomiczno 

Administracyjny Szkół (ZEAS) był dokładnie omawiany na merytorycznej komisji. 

Podczas tych obrad była obecna po. Kierownika ZEAS p. Anna Kukla, która udzielała 

odpowiedzi na zadawane pytania. Po analizie w/w raportu okazało się, że stan bazy 

placówek oświatowych jest dobry, wyniki egzaminów zarówno w szkołach 

podstawowych jak i gimnazjach są na wysokim poziomie – powyżej norm 

powiatowych, co świadczy o bardzo dobrym przygotowaniu pedagogicznym 

nauczycieli. 

 p. Małgorzata Rodek zauważyła, że w raporcie zabrakło informacji                   

o osiągnięciach sportowych uczniów w skali województwa; 

 p. Zdzisława Polak stwierdziła, że p. Kozak przedstawiła informację                

o oświacie w Gminie Poraj w samych superlatywach, natomiast według niej 

sytuacja w placówkach oświatowych jest nieco inna np.: 

 brak kuchni w przedszkolu w Żarkach Letnisku (ŻL) powoduje 

generowanie dodatkowych kosztów związanych z przewożeniem 

posiłków ze szkoły podstawowej do tegoż przedszkola, 

 brak wyposażenia pracowni językowej w szkole w ŻL w urządzenia 

audiowizualne, co jest wynikiem tego, że szkoła nie bierze udziału       

w różnego rodzaju programach typu Comenius, 

 przeciekający dach w gimnazjum w ŻL; 

 p. J. Kozak wyjaśniła, że jej wypowiedź na temat oświaty była ogólnym 

podsumowaniem, ponieważ szczegóły zostały dokładnie omówione na  komisji 

ds. oświaty; 

 p. Elżbieta Sitek odniosła się do wypowiedzi p. Polak i powiedziała, że na 

dzień dzisiejszy programy typu Comenius niestety nie są ogłaszane; 
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 p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że wyniki egzaminów językowych w szkołach 

w ŻL są porównywalne do wyników w innych szkołach w Gminie Poraj co 

świadczy bardzo dobrze o tej placówce. 

W związku z tym, że nie było więcej uwag do tematu, raport o stanie oświaty został 

przyjęty. 

 

7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Poraj. 
  Kontynuując porządek obrad Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak odczytała dokument 

zatytułowany „Informacja na temat oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Poraj”- jak 

w zał. nr 10 do protokołu. 

 

8. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji. 
Pani K. Kaźmierczak udzielała kolejno głosu Przewodniczącym Komisji Rady Gminy: 

8.1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (KR) p. Andrzej Ludwikowski przedstawił 

tematy rozpatrywane na ostatnim posiedzeniu Komisji w dniu 26 października 2015 

roku: 

 kontrola wykonania budżetu Gminy za 6 miesięcy 2015 roku                          

w poszczególnych działach i rozdziałach oraz w procentach – opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach (Uchwała                            

Nr 4100/142/VII/2015 z dnia 21 września 2015 roku), 

 kontrola wykonania przyznanych dotacji celowych w I półroczu 2015 roku, 

 informacja na temat skargi z dnia 26 sierpnia 2015 roku na Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (GOPS) w Poraju. 

8.2. Przewodniczący Komisji do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji 

p. Sylwester Sawicki poinformował, że Komisja zebrała się 27 października 

bieżącego roku i zajmowała się następującymi sprawami: 

 analiza materiałów sesyjnych, 

 informacja na temat zobowiązań podatkowych i ich egzekucja, spłata z 

Urzędu Gminy kredytów, pożyczek i innych zobowiązań – stan na dzień 30 

września 2015 roku, 

 informacja z realizacji wniosków Komisji zgłoszonych do Wójta Gminy w I 

półroczu 2015 roku. 

8.3. Przewodnicząca Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych     

p. Jolanta Kozak poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 października 

bieżącego roku analizowała: 

 informację na temat działalności przedszkoli i żłobka w Gminie Poraj, 

 raport o stanie oświaty w Gminie Poraj, 

 propozycję do planu pracy Komisji na 2016 rok, 

 projekty uchwał. 

9. Projekty uchwał. 
 Zapisane w porządku sesji projekty uchwał czytał kolejno Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy p. Andrzeja Pawłowski. Projekty dokumentów stanowią akta Biura Rady 

OR.BR.0006. 

 

Rada Gminy Poraj podjęła następujące UCHWAŁY: 

9.1. Nr 100(XIII)15 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - zał. nr 11. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

9.2. Nr 101(XIII)15 w sprawie uchwalenia na 2016 rok Programu współpracy 

Gminy Poraj z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi 
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w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie – zał. nr 12. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

9.3. Nr 102(XIII)15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2015 rok – zał.     

nr 13. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw – 0, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu. 

Radna p. Z. Polak stwierdziła, że skoro tak znacząco zmieniają się dochody budżetowe  

to oznacza, że najwyraźniej budżet ten był niewłaściwie oszacowany. 

Wójt p. Ł. Stachera powiedział, że powyższy projekt uchwały był dokładnie analizowany 

na Komisji ds. budżetu, gdzie wszelkie uwagi były na bieżąco i precyzyjnie wyjaśniane 

zarówno przez niego jak i p. Skarbnik Jadwigę Zasik. Jeszcze raz podkreślił, że budżet 

jest szacowany na podstawie dziewięciu miesięcy danego roku. Jeżeli natomiast są 

widoczne zwiększone wpływy pomimo założeń np. z podatków lub z innych źródeł to 

wówczas można wykonać przesunięcia w budżecie, które najczęściej są przeznaczane na 

oświatę. 

9.4. Nr 103(XIII)15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2015-2030 – zał. nr 14. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw – 1. 

P. Z. Polak zwróciła uwagę, że po raz kolejny radni nie otrzymali kompletu materiałów 

sesyjnych a dokładnie brakuje załącznika do w/w projektu uchwały. Zapytała również 

czy w Wieloletniej Prognozie Finansowej (WPF) są ujęte środki na budowę kanalizacji   

w Żarkach Letnisku (ŻL) – Wójt  wyjaśnił, że materiały, o których wspomniała p. Polak 

nie zostały dostarczone ponieważ w załączniku tym nie zaszły absolutnie żadne zmiany. 

Przypomniał p. Polak, że w związku z jej długoletnim doświadczeniem w roli radnej 

powinna doskonale wiedzieć, że WPF zmienia się tylko w przypadku inwestycji 

wieloletnich, gdzie przesuwamy środki na kolejny rok natomiast w przypadku inwestycji, 

które realizujemy w tym momencie gdzie środki w budżecie są zabezpieczone w WPF 

nie zachodzą żadne zmiany. Zwrócił się do wszystkich radnych, aby w listopadzie na 

wspólnym posiedzeniu Komisji podjęli ostateczną decyzję, co do konieczności 

drukowania całej WPF pomimo braku w niej zmian. Podkreślił, że pozostali radni 

doskonale wiedzą, że tworzenie zbędnej makulatury jest nieekonomiczne i tylko p. Polak 

wywołuje niepotrzebne zamieszanie. 

 

10. Zapytania i wnioski. 
 Przewodnicząca, p. K. Kaźmierczak otworzyła punkt zapytań i wniosków do Wójta 

Gminy i udzielała głosu radnym a następnie uczestnikom sesji w kolejności: 

1) p. Z. Polak: 

 wniosła uwagi do sprawozdania KR odnośnie analizy opinii RIO zawartej   

w Uchwale Nr 4100/142/VII/2015 i poprosiła aby Przewodniczący              

p. A. Ludwikowski szczegółowo przedstawił wszystkie wytyczne RIO 

zawarte w tej uchwale oraz była zainteresowana tematem skargi na 

Kierownika GOPS w Poraju; 

 poprosiła o wykonanie parkanu w centrum, parkingu przy szkole i chodnika 

na ul. Szkolnej oraz Cichej w ŻL; 

 zapytała o możliwość przyłączenia w I etapie do kanalizacji mieszkańców 

ul. Nadrzecznej i Grzybowej od strony Masłońskiego; 

 była zainteresowana czy był rozważany wniosek odnośnie przejścia 

kolektora przez ul. Wiejską ewentualnie Cichą aby w pierwszej kolejności 

do kanalizacji zostały podłączone placówki oświatowe w ŻL; 
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 stwierdziła, że rów na ul. Wiejskiej w ogóle nie spełnia swojego zadania; 

 zapytała ile osób w poszczególnych sołectwach przystąpiło do programu 

dot. „Przeciwdziałaniu wykluczeniu cyfrowemu” oraz czy można jeszcze 

coś zrobić w tej sprawie w ŻL. 

Salę narad opuściła radna p. E. Sitek. 

2) p. A. Ludwikowski: 

 w związku z uwagami p. Polak wyraźnie zaznaczył, że KR na ostatnim 

posiedzeniu bardzo wnikliwie zajmowała się sprawą dotyczącą opinii 

wydanej przez RIO w sprawie wykonania budżetu Gminy Poraj za I 

półrocze 2015 roku, zresztą temat ten był również poruszany na pozostałych 

Komisjach przy udziale Wójta Gminy, niepotrzebnym jest więc mówienie 

po raz kolejny o tym samym, pomimo tego jeszcze raz przedstawił 

spostrzeżenia KR na temat opinii RIO; 

 w związku z tym, że skarga na Kierownika GOPS została przekazana 

według właściwości do Samorządowego Kolegium Odwoławczego (SKO) 

w Częstochowie celem rozpatrzenia z uwagi na toczące się postępowanie 

administracyjne nie będzie zagłębiać się w szczegóły, ponieważ mógłby 

naruszyć ustawę o ochronie danych osobowych oraz zaprosił p. Polak na 

kolejne posiedzenia KR celem zaspokojenia swojej ciekawości; 

 zwrócił uwagę na temat rowu B1 w Poraju – obawia się, że pojawiające się 

w nim dość często nieczystości mogą doprowadzić do jego zatkania             

i proponuje zamontować na nim kratę przy placu zabaw, która 

zatrzymywałaby te zanieczyszczenia, które zresztą trzeba koniecznie            

i regularnie usuwać, aby nie doprowadzić do rozlewiska. 

3) p. Tomasz Klimek zapytał, co jeszcze w tym roku jest zaplanowane w temacie 

budowy kanalizacji w ŻL i zasugerował, aby drogi, które zostały zniszczone          

w związku z tymi pracami i są w opłakanym stanie doprowadzić do stanu 

wyjściowego jeszcze przed nadejściem zimy. 

Na salę powróciła p. E. Sitek. 

4) p. S. Sawicki podziękował za wykonanie drogi do cmentarza w Jastrzębiu oraz 

zapytał jak wyglądają przygotowania do ogłoszenia przetargu na realizację 

kolejnego etapu kanalizacji w Jastrzębiu. 

5) p. Krzysztof Szustak: 

 poprosił o wykonanie melioracji rowu B1, który zbiera większą część wód 

z Poraja i zasugerował wejście w układ z Polskimi Kolejami Państwowymi 

(PKP), aby wspólnymi siłami zająć się poważnie tym rowem; 

 zwrócił uwagę na problem wałęsających się ulicą Zieloną w Poraju psów  

p. Saks, które stwarzają zagrożenie dla mieszkańców; 

6) p. E. Sitek podziękowała za wymianę oświetlenia na ulicach Poraja. 

7) p. M. Rodek zwróciła się z prośbą, aby przy tzw. biznes centrum postawić znak 

zakazujący wjazdu na ten teren samochodów z wyjątkiem dostawczych z uwagi na 

niedawne potrącenie tam pieszego, z czym zgodziła się również p. K. Kaźmierczak. 

8) Sołtys p. Andrzej Kamiński przekazał prośbę mieszkańców ŻL, aby w związku       

z programem walki z bezdomnością zwierząt domowych wprowadzić ich 

obowiązkowe czipowanie, które można by realizować np. przy szczepieniach 

psów; 

9) Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak zwróciła się do Wójta z prośbą, aby z 

uwagi na stale powtarzające się pytania ze strony p. Polak odnośnie programu 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu”, na które już wielokrotnie uzyskiwała 

wyczerpujące informacje, ostateczną odpowiedź przedstawić na piśmie. 
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Wójt Gminy odpowiadał: 

 przychylił się do prośby Przewodniczącej Rady odnośnie udzielenia odpowiedzi   

p. Polak w formie pisemnej; 

 odniósł się również do zarzutów p. Polak wobec pracy KR – według niego KR 

działa profesjonalnie, natomiast dokumenty, które są tam dyskutowane są często 

natury bardzo delikatnej; 

 podkreślił, że wszystkie wskazówki i zalecenia RIO przedstawione w uchwale     

Nr 4100/142/VII/2015 są na bieżąco realizowane, tzn. nie mamy żadnych 

zobowiązań wymagalnych, zamieniamy kredyt krótko na długoterminowy oraz 

przeprowadzamy sprzedaż mienia; 

 sprawa parkanu w ŻL jest do przeanalizowania; 

 w temacie budowy dróg, chodników i parkingów niebawem będą dopracowane 

wszystkie szczegóły; 

 zobowiązał się sprawdzić możliwość wykonania przyłączy kanalizacyjnych do 

gospodarstw od strony Masłońskiego; 

 przejście kolektora w ŻL jeszcze nie jest do końca ustalone jednak z pewnością,      

z uwagi na położoną nawierzchnię asfaltową nie będzie to ulica Nadrzeczna; 

 począwszy od przyszłego tygodnia mają zacząć się prace związane                          

z wyrównywaniem dróg w ŻL – firma została zobowiązana do sprawnego 

wykonania tego zadania; 

 wniosek p. K. Szustaka odnośnie rowu B1 jest cały czas realizowany                       

i monitorowany tzn. zostało przeprowadzone jego odmulenie i odwodnienie 

również przy stacji PKP a przy Orliku został on przykryty; 

 opracowany kosztorys III etapu budowy kanalizacji w Jastrzębiu kształtuje się na 

poziomie 9 mln zł a  pierwsze kroki w celu realizacji tej inwestycji będą podjęte po 

uzyskaniu informacji o uzyskaniu środków z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich (PROW) oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej (WFOŚiGW); 

 poparł wniosek p. Kamieńskiego i zobowiązał się do jego przeanalizowania z 

uwagi na duże koszty wyłapywania i umieszczania w schroniskach bezdomnych 

zwierząt przez firmę zewnętrzną. 

 

11. Sprawy organizacyjne. 
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak: 

 przypomniała pokrótce apel p. Krzysztofa Gawrona w temacie nielegalnej 

wycinki drzew w ŻL (w całości odczytany podczas XII sesji Rady Gminy       

w dniu 30 września  bieżącego roku) i przedstawiła odpowiedź referatu GK  

w tej sprawie. Zauważyła, że z reguły pisma urzędowe, w tym również 

powyższe są pisane trudnym, prawniczym językiem, niezrozumiałym dla 

wszystkich obywateli i poprosiła, aby w przyszłości zwrócić większą uwagę 

na mniej zawiły styl korespondencji urzędowej; 

 zwróciła się do radnych z prośbą o przygotowanie propozycji do planów 

pracy poszczególnych komisji; 

 przypomniała o wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 26 listopada bieżącego 

roku. 
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12. Zamknięcie sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodnicząca                    

p. K. Kaźmierczak  podziękowała wszystkim za przybycie i o godzinie 12
30

 

zamknęła XIII sesję Rady Gminy Poraj. 

 

 

Protokolant 

 

Agnieszka Dudek      Przewodnicząca 

                 Rady Gminy Poraj 

 

         

       Katarzyna KAŹMIERCZAK 

      

 

 

 

 

 

 
 

 

     


